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سرمقاله

ســـردار بویـــژه  شـــهدا  خاطـــره  و  یـــاد  هـــوادار   دنیـــای 
 »یـــدالله کلهر« قائم مقام لشـــکر۱۰ سیدالشـــهداء علیه الســـام 
کـــه بـــه مقـــام شـــامخ شـــهادت نائـــل گشـــت را گرامی مـــی دارد

خبر
بهداشت

همه چیز درباره واکسیناسیون »دُز یادآور« کرونا؛

چه کسانی چه واکسن هایی 
تزریق کنند؟

دکتر »محسن زهرایی« - رییس اداره بیماری های قابل پیشگیری 
با واکسن وزارت بهداشت- با اشاره به اینکه رصد آمار و اطلاعات 
نشان می دهد که موارد کرونا در کشورهای همسایه بویژه عراق 
و ترکیه طی سه هفته اخیر افزایش قابل توجهی داشته است، 
گفت: این موضوع می تواند نگرانی از انتشار بیماری به داخل 

کشور را هم افزایش دهد.
واکسن نزده ها؛ پرخطر ترین افراد برای ابتلا به کرونا

او تاکید کرد: از این رو توصیه شده است تا همه افراد بالای 
از تزریق نوبت قبلی واکسن شان  ۱۸ سال که ۶ ماه یا بیشتر 
مراکز  به  واکسن  یادآور  دز  تزریق  برای  حتما  است  گذشته 
بهداشتی مراجعه کنند. همه کسانی که در تعلل بودند تا دز 
اول یا دوم واکسن را تزریق کنند اکنون پرخطرترین افراد برای 
ابتلا به بیماری یا عوارض آن هستند پس توصیه اکید ما انجام 

واکسیناسیون برای این دسته از افراد است.
چه کسانی دز یادآور واکسن کرونا را تزریق کنند؟

اینکه کدام گروه های سنی مجاز به دریافت دز  زهرایی درباره 
یادآور واکسن کرونا هستند؟، تصریح کرد: در گروه سنی ۵ تا 
۱۸ سال تاکید داریم دو نوبت واکسن تزریق شود. گروه سنی ۱۲ 
تا ۱۸ سالی که مبتلا به بیماری تضعیف کننده سیستم ایمنی 
)دز سوم(  واکسن  یادآور  دز  نوبت  یک  می توانند  هستند هم 
تزریق کنند. پیش از این وزارت بهداشت توصیه کرده بود تا افراد 
بالای ۷۰ سال، کسانی که بیماری زمینه ای دارند و کارکنان مراکز 
بهداشتی درمانی پس از گذشت ۶ ماه از تزریق دز آخر واکسن 
برای تزریق دز یادآور مراجعه کنند. طی روزهای اخیر نیز به تمام 
افراد گروه سنی بالای ۱۸ سال که شش ماه از تزریق واکسن 
قبلی شان گذشته باشد، اعلام کرده ایم که برای تزریق دز یادآور 
مراجعه کنند. کسانی که پیش از این دز سوم را تزریق نکرده 
بودند دز یادآورشان همان دز سوم و کسانی  که قبلا دز سوم را 

تزریق کرده بودند نیز دز یادآور فعلی شان، دز چهارم است.
بهترین واکسن، در دسترس ترین واکسن است

وی با تاکید بر اینکه همچنان بهترین واکسن، در دسترس ترین 
واکسن است، درباره نوع واکسنی که برای دز یادآور تزریق می شود، 
واکسن  است.  واکسیناسیون  انجام  نکته  مهم ترین  کرد:  اظهار 
سینوفارم هم هنوز در مراکز واکسیناسیون است که در رصد آمار 
روزانه نشان می دهد آمار قابل توجهی از آمار تزریق روزانه را به خود 
اختصاص می دهد. واکسن آسترازنکا نیز مدتی است که محدود 
تزریق می شود و بیشتر افرادی که قرار است سفر خارجی داشته 
باشند این واکسن را تزریق کرده اند. واکسن آسترازنکا عملا در حال 
جمع شدن از مراکز است، به زودی تاریخ انقضای آخرین محموله 
هم می رسد و عملا تنها واکسن خارجی که از یک هفته آینده در 

کشور خواهیم داشت، واکسن سینوفارم است.
سویه های جدید امیکرون واکسن پذیر است؟

او با اشاره به شیوع سویه های BA۴  و BA۵ امیکرون، درخصوص 
میزان اثرپذیری واکسن بر این سویه ها، بیان کرد: آخرین بررسی 
امیکرون  جدیدتر  سویه های  که  می دهد  نشان  گرفته  صورت 
گرچه شاید نسبت به سویه های قبلی پاسخ کمتری بدهند، اما 
وقتی همین واکسن های موجود را مجددا به عنوان یادآور تزریق 
کنیم، پاسخ ایمنی مناسبی ایجاد می کند که می تواند از بروز 
فرم های شدید بیماری در این سویه ها جلوگیری کند. اکنون که 
تولید کنندگان واکسن در حال تحقیق برای امکان تولید واکسن 
بر روی سویه های BA۴  و BA۵ هستند ما باید یا از واکسن های 
قبلی استفاده کنیم یا مانند آنچه که در مورد واکسن آنفلوآنزا 
برویم  کرونا  ترکیبی  واکسن  تولید  سمت  به  می افتد  اتفاق 
)ترکیب چند واریانت از کروناویروس(. در حال حاضر نتایج نشان 
می دهد تزریق یک دُز واکسن از واکسن های موجود که بر اساس 
سویه های قبلی ساخته شده اند هم می توانند ایمنی خوبی در 

برابر ابتلا به فرم های شدید بیماری ایجاد کند.
چند درصد ایرانی ها واکسن کرونا تزریق کرده اند؟

وی که با »ایسنا« گفت وگو می کرد، درخصوص درصد تفکیکی 
میزان تزریق واکسن در کشور، تصریح کرد: با کاهش استقبال 
واکسیناسیون تغییرات درصد واکسیناسیون هم اندک شده است. 
درصد تزریق نوبت اول برای گروه سنی بالای ۱۲ سال حدود ۹۱.۶ 
درصد و برای نوبت دوم ۸۳.۶ درصد است. در گروه سنی ۵ تا ۱۲ 
سال کمترین میزان پوشش واکسن را با ۲۵.۲ درصد در نوبت اول 
و ۱۳.۳ درصد در نوبت دوم داریم. اگر بخواهیم آمار واکسیناسیون 
را به نسبت جمعیت کل کشور )حتی کودکان زیر ۵ سال که در 
آمار نیستند( اعلام کنیم باید گفت تزریق نوبت اول واکسن ۷۷ 

درصد و نوبت دوم ۶۹.۱ درصد در کل جمعیت است.

ساله   ۹۲ تاریخ  در  جهانی  جام     فوتبال  رقابت های 
خود، برای اولین بار به منطقه ی خاورمیانه آمده است 
از کوچکترین کشورهای  به عنوان یکی  تا کشور قطر 
اجتماعی،  ورزشی،  بزرگ  این رویداد  میزبان  جهان، 
اقتصادی و سیاسی شود. اینکه قطر چگونه و با چه 
هزینه ای توانست میزبان جام جهانی شود، در بحث 
کنونی مان جایی ندارد، چون موفقیت در دیپلماسی در 
تمامی ابعاد و اشکال آن، متضمن پرداخت هزینه های 
خوبی  به  قطری ها  و  است  گزاف  معنوی  و  مالی 

توانستند از عهده ی آن برآیند.
بنابراین پاییز امسال را باید ایام مهم و پرتلاطمی در 
ورزش و گردشگری جهان بنامیم چرا که جام جهانی 
فوتبال در قطر آن قدر جذاب و پرطرفدار است که توجه 
تمام جهانیان را به این کشور کوچک و ثروتمند در 
قدیم  از  می کند.  جلب  خلیج فارس  جنوبی  حاشیه 
ضرب المثل  این  ریزه...  چه  نبین  را  فلفل  گفتند؛ 
قدیمی اکنون برای قطر مصداق پیدا کرده است چون 
این کشور کوچک که در نقشه های کوچک مقیاس 
جهان قابل  تشخیص نیست و فقط در نقشه های بزرگ  
منطقه ای می توان آن را پیدا کرد، کاری کرده کارستان 
که از دیگر میزبانان جام جهانی در ۹۲ سال گذشته 
برنیامده است و آن تغییر زمان برگزاری رقابت های جام 
جهانی از تابستان گرم و سوزان به پاییز خوش  آب و هوا 
پاییز  هم  جنوبی  نیم کره  در  حتی  است.  دلچسب  و 
مصادف با ایام بهاری است که در شادابی و نشاط آن 

ایام تردیدی نیست.
یا فرا رسیدن بهار و پاییز، انسان ایامی دلپذیر و مفرح 
برای  را  ورزشی  فعالیت های  انجام  که  بیاد می آورد  را 
ورزشکاران و تماشاگران دلچسب تر می کند و این مهم را 
قطر توانست رقم بزند. شبه جزیره ای مرجانی در جنوب 
خلیج فارس که به لطف بهره برداری از بزرگترین میدان 
ایران شریک است،  با  آن  در مالکیت  گازی جهان که 
خود  اندازه  و  حد  بی  با سخاوتمندی  ایرانی ها  ما  اما 
از  به یکی  را  افزون تر  برداشت بیشتر و ثروت  !؟اجازه 
کوچکترین همسایگان جنوبی مان داده ایم تا آن ها به 
لطف این نعمت خدادادی ) شما بخوانید ایران دادی( از 
قدرت اقتصادی ای زائدالوصفی در جهان برخوردار شوند 
و بتوانند فیفا را مجاب به تغییر زمان برگزاری مسابقات 
جام جهانی کنند تا علاوه بر منافع سرشاری که این 
کشور  این  عقب ماندگی  می کند،  قطر  نصیب  پیکارها 
با دبی هم به یکباره جبران  در گردشگری در مقایسه 
شود. در این رهگذر مدیران دولتمردان ایرانی به دفعات 
تلاش کرده اند تا از این خوان پرنعمت و سفره ای که 
فراهم  برای خود  است، سهمی  پهن شده  قطر  توسط 
آورند اما علی رغم ژست های دوست مآبانه قطری ها در 
برابر همسایه شمالی خود -ایران- تاکنون هیچ موففیتی 
نصیب ما نشده است. البته سیاسیون ناکارآمد ایرانی به 
هزار و یک در زده اند تا منافعی از بابت این مسابقات 
برای کشور)شما بخوانید خود( فرآهم آورند ولی همواره 
سهیم  که  شود  مشخص  تا  خورده اند  بسته  در  به 

شدن در بخشی از منافع جام جهانی تنها یک رویای 
دست نیافتنی برای ایران است.

در ابتدا با بلندپروازی تمام و بدون  اطلاع از قوانین حاکم 
بر مسابقات جام جهانی که از سوی فیفا تنظیم و تدوین 
با  فوتبال  برگزاری مشترک جام جهانی  به فکر  می شود، 
قطر افتادیم که خیلی زود مشخص شد تدوین کنندگان 
این طرح از مرحله کاملا پرت هستند چون کم  اطلاع ترین 
تماشاگران فوتبال هم می دانند که پس از اعلام میزبانی 
این  برگزاری  در  شراکت  موضوع  جهانی،  جام  در  قطر 
بعد  نیست. سپس  قابل طرح  عنوان  به هیچ  مسابقات 
با در بسته محافل فوتبالی روبه رو شدیم، توجه  از آنکه 
خودمان را به گردشگری و در ابتدا بحث اسکانِ بخشی از 
تماشاگران جام جهانی، در دو جزیره کیش و قشم معطوف 
کردیم اما باز هم رویای اقتصادی  مان نقش بر آب شد چون 
بخش عمده ای از درآمدهای حاصل از برگزاری جام جهانی 
که  هزینه ای  و عمده  است  تماشاگران  به حضور  مربوط 
تماشاگران در خلال حضور خود در کشور میزبان می پردازند، 
مربوط به اقامت در هتل است و چون دورنمای قطری ها 
از میزبانی جام جهانی، معرفی شدن به عنوان یک مقصد 
ایده  آل گردشگری و کسب یک درآمد پایدار در این صنعت 
برای سال های بعد از جام جهانی است، احداث و راه اندازی 
انواع مراکز اقامتی از سال ها قبل در این کشور آغاز شده 
و هیچ کمبودی برای پذیرایی از تماشاگران جام جهانی 
وجود ندارد که آن ها بخواهند دستِ نیاز به کیش و قشم 
دراز کنند! در ثانی این دو جزیره برای ما ایرانیان که هزار 
و یک ضعف و کمبود در ارکان گردشگری داریم، جذاب 
و دلفریب است و برای گردشگران بین المللی که آزادانه به 
تمام شهرهای جذاب گردشگری در جهان سفر می کنند، 
ویژگی چندانی ندارد. پس از شکست دیگر طرح رویایی 
از سوی تصمیم گیرندگان ایرانی، در یورش  بعدی مان به 
منافع اقتصادی جام جهانی قطر، به فکر برگزاری سفرهای 
کوتاه و ارزان قیمت برای مشتاقان جام جهانی به شهرهای 
مشهور ایران افتادیم تا در حد فاصل مسابقات جام جهانی 
فرصت تماشای شهرهای مطرح ایران در گردشگری چون، 
شیراز، اصفهان، یزد و... برای تماشاگران فراهم کنیم تا 
در این رهگذر فرصتی برای گردشگری ایران و عرض اندام 
جهانی فرآهم شود ولی بواسطه ی عدم دیپلماسی صحیح 

در هم زیستی بین المللی، تردیدهایی از سوی کارشناسان 
بی طرف در گردشگری نسبت به موفقیت این طرح اعلام 
شد که احتمال تحقق آن را به حداقل رساند. حالا باتوجه 
به ناکامی  های دنباله دارمان در سهیم شدن در بخشی از 
منافع اقتصادی جام جهانی، در آخرین تیری که از ترکش 
اقتصادی به سوی قطری ها پرتاب کردیم، پیشنهاد داده ایم 
تا فرودگاه های ایرانی حاشیه ی جنوبی خلیج فارس مانند 
کیش، قشم، بندرعباس، بوشهر، عسلویه و... به  پارکینگ 
هواپیمایی قطر در ایام برگزاری جام جهانی تبدیل شوند تا 
مگر از این بابت چند دلاری نصیب ایران شود که متاسفانه 
این طرح هم مانند بقیه طرح های شکست خورده مان در 
یورش به منافع قابل پیش بینی در جام جهانی شکست 
خواهد خورد چون طرح این موضوع نشان دهنده ی اوج بی  
اطلاعی علمی مان در بررسی منافع اقتصادی جام جهانی 
به عنوان  قطر  هواپیمایی  پروازهای  افزایش  چون  است 
به معنای کاهش  نباید  را  کشور میزبان در جام جهانی 
و  کنیم  تصور  کشور  آن  در  فرودگاهی  پارکینگ  فضای 
بخواهیم فرودگاه های خود را به عنوان پارکینگ به آن ها 
کاهش  معنای  به  پروازها  افزایش  چون  کنیم  پیشنهاد 
توقف هواپیما بر روی زمین است و بواقع نیازی به فضای 

بیشتر برای پارک هواپیما نیست. 
مدیران  غلط  تدابیر  بدلیل  نتوانستیم  آنکه  خلاصه کلام 
تبحر  برنامه ای  و  علم  هیچ  در  متاسفانه  که  دولتی 
ندارند! جای پای محکمی در منافع اقتصادی و اعتباری 
از جام جهانی قطر پیدا کنیم و تنها وعده هایی  حاصل 
در  فعال  خصوصی  بخش  دست اندرکاران  به  بی  حاصل 
بدلیل عملکرد  آنان هم  دادیم که تلاش های  گردشگری 
صورتی  در  ماند  بی اثر  برنامه ریزان،  و  مسئولان  ضعیف 
شهرسازی،  و  راه  فرهنگی،  میراث  وزارتخانه های  اگر  که 
و  دوایر  که  آزاد  مناطق  دبیرخانه  و  خارجه  امور  کشور، 
سازمان های درگیر و دخیل با این مسئله می باشند، از 
کارشناسان و برنامه ریزان دانشگاهی و توانمند در زمینه 
اجرایی گردشگری، حمل و نقل و حتی اقتصادی بهره می 
و  میدانی خود  و  منافع شخصی  فکر  به  تنها  و  گرفتند 
دوستانشان نبودند! عایدی ایران از جام جهانی قطر، می 
توانست رونق اقتصادی قابل توجه برای کشورمان به ویژه 

بخش خصوصی به همراه داشته باشد.

دکتر مهرداد فرشیدی

وقتی »ایران« در تصاحب منافع اقتصادی جام جهانی قطر ناکام ماند؛

رویاهای نقش بر آب 

برابر آراء شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۱۰۱۴۰۰۰۱۴۳ و ۱۴۰۱۶۰۳۳۱۰۱۴۰۰۰۱۴۴ مورخ ۱۴۰۱/۰۳/۲۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک اشتهارد تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای حسن ملامحمدی فرزند علی اصغر بشماره شناسنامه ۲۰۳۴۴ صادره از کرج با کد ملی ۰۳۲۳۳۴۲۵۳۱ و 
احسان سلطانی فرزند غلامحسن بشماره شناسنامه ۳۱۰ صادره از کرج با کدملی ۰۳۲۴۰۵۸۷۷۲ هر کدام نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن)بصورت 
ساختمان مسکونی( به مساحت ۲۱۲/۷۲ متر مربع در قسمی از پلاک * فرعی از ۸۱۶ اصلی مفروز مجزا شده از پلاک * فرعی از * اصلی قطعه * واقع در شهر اشتهارد خریداری از مالکین 
رسمی آقای لطف اله کمالی و اسمعیل ابراهیمی آشتیانی محرز گردیده است، لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالكيت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 

تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. ۹۸۴ ف
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک اشتهارد

گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی استان البرز )نوبت دوم(  آ

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۶ 
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احوالاتِ مشاوران املاک در کشور؛

شـــاخه نبات

اجتماعی

 

گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

چرا یارانه تیر، کم واریز شد؟
سومین مرحله از یارانه جدید ۳۰۰ و ۴۰۰ هزار تومانی 
واریز شد.  به حساب سرپرستان خانوار  شب گذشته 
است.  وارد  یارانه  واریز  نحوه  به  زیادی  انتقادات  اما 

مردم می گویند یارانه تیرکم واریز شده است.
تجارت نیوز؛  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
واریز این یارانه هم مانند دفعات گذشته با حواشی 
زیادی همراه شده است. یک گروه می گویند ماه های 
قبل یارانه گرفته اند و این ماه نه. گروه دوم هم خبر 
از کاهش یارانه خود می دهند. افراد گروه دوم هم دو 
آنها  درآمدی  آنها که می گویند دهک  یکی  دسته اند؛ 
تومانی  هزار   ۴۰۰ یارانه  قبل  ماه  چون  کرده.  تغییر 
می گرفتند و این ماه ۳۰۰ هزار تومان برای آنها واریز 
شده است. گروه دیگر هم افرادی اند که مبلغ ۳۵ هزار 

تومان از یارانه آنها کم شده. ماجرا چیست؟
چرا هر ماه یارانه آب میره؟

درباره  مردم  از  برخی  پیام  می آید  ادامه  در  آنچه 
یارانه  ماه  هر  چرا   « است:  تیرماه  یارانه  واریز  نحوه 
آب میره؟« »سلام ما ۵ نفریم اون دفعه نفری ۴۰۰ 
ریختن اما این سری ۳۰۰ دادن. ۲۰ ساله جزو دهک 
۱تا ۳ بودم ولی با واریز یک یارانه رفتم دهک ۹ خیلی 
وضعمان خوب شده خبر نداریم.« »به ما هم اون ماه 
۴۰۰ ولی این دفعه ۳۰۰ دادند.« »من تحت پوشش 
کمیته امداد هستم. دو ماه گذشته را ۴۰۰ هزار تومان 
تقلیل  تومان  هزار   ۳۰۰ به  ماه  این  اما  دادند  یارانه 
یافت لطفاً بررسی بفرمایید متشکرم.« »ما جز دهک 
یک تا سوم بودیم دو ماه قبل ۴۰۰ واریز داشتیم این 

ماه شده ۳۰۰ چرا ؟«
علت کاهش ۱۰۰ هزار تومانی یارانه

به  می تواند  مساله  این  چیست؟  گروه  این  ماجرای 
دلیل به روزرسانی بانک اطلاعاتی وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی رخ داده باشد. یعنی این وزارتخانه 
از  عده ای  که  داده  تشخیص  جدید،  دهک بندی  در 
افرادی که جزو دهک اول تا سوم بودند، در دهک های 
بالاتر درآمدی قرار دارند. البته در پیگیری ها، سازمان 
هدفمندی یارانه  ها با عجیب خواندن این مورد گفت 

که آن را پیگیری می کند.
یارانه چه کسانی کلا حذف شد؟

گروه دومی که به واریز یارانه انتقاد داشتند، دسته ای 
را  جدید  یارانه  قبل  ماه  دو  می گویند  که  هستند 
اما این ماه هیچ مبلغی به حساب  دریافت کرده اند 
آنها واریز نشده است؛ »یارانه دو ماه قبل را چهارصد 
تومن واریز کردن اما این ماه حتی سیصد تومن هم 
واریز نکردن دلیلش چیه؟ میشه حداقل به عنوان یه 
رسانه پیگیری کنید خبر بدید؟« »از اول تا الان هرچی 
یارانه دادن به ما هم دادن ولی این ماه برای ما واریز 
نشد میخواستم بدونم چرا واریز نشده؟« »ما تا آلان 
همه یارانه رو گرفتیم اما این ماه هیچ یارانه ای واریز 

نشد. خطا رخ داده یا چیز دیگری؟«
کسر ۳۵ هزار تومانی از یارانه هر فرد

در کنار این موارد برخی هم گفته اند که مبلغ ۳۰ تا 
۳۵ هزار تومان از یارانه آنها کسر شده است؛ »چرا من 
میکنیم؟«  دریافت  تومان  هزار   ۵۶۵ مبلغ  دخترم  و 
»از یارانه ما مبلغی کسر شده. حدود ۳۰ هزار تومان. 

دلیلش چیه؟«
این بار هم مانند دفعات گذشته، از یارانه شهروندانی 
که در دوران کرونا کمک هزینه یک میلیون تومانی 
کسر  تومان  هزار   ۳۵ مبلغ  بودند،  کرده  دریافت  را 
که  جدیدی  دهک  از  اطلاع  برای  افراد  است.  شده 
در آن قرار دارند می توانند با شماره تلفن ۰۲۱۶۳۶۹ 

تماس بگیرند.

یک روز در گیر و دار شهریورماه پر خاطره سال ۱۳۷۸ خبر 
آمد که فلانی دانشگاه قبول شدی! اصلا باورم نمی شد. من 
که بنا به سر پر از باد جوانی بعد از یک  حضور نسبتا موفق 
در دوره سه ساله تحصیل در دبیرستان، پیش دانشگاهی را 
با کلی ضرب وزور از سر باز کرده بودم و هیچ برنامه ای 
برای شرکت در کنکور نداشتم، باور هم نداشتم در کنکور 
ریاضی آن سال پر داوطلب موفق شوم، فقط بنا به خواست 
حضرت حق دایره بخت دوری بر عالم امکان زد تا سه سال 
پر هیجان را با طعم بی نظیر دانشجو بودن سپری کنم، 
آن هم در فاصله ای نزدیک به هزار کیلومتر آن طرف تر از 
شرق شهرم کرج! چه سه سال خوبی! چه دوستان خوبی! 
را  هنوز هم شیرینی طعم شان هوش  که  خاطراتی  چه 
از سرم می پراند. آن روزها با کلی شوق و ذوق به خانه 
پسرهای  شکموترین  از  یکی  به عنوان  تا  می گشتم  بر 
دهه شصتی دلی سیر از غذاهای خوش طعم حضرت مادر 
بخورم و هر شب و روز با دوستان گرمابه و گلستان کرجی 
گشت های سیری ناپذیری در شهر بزنیم که صبح ها شب، 
و شب ها صبح شوند تا زمان بگذرد و بازهم با کلی شوق و 

ذوق با اتوبوس عازم  مشهد شوم.
و  سرزندگی  خاطره،  از  کوله باری  با  تا  گذشت  روزها  آن 
امید به آینده، به دهه هشتاد و نود قرن چهاردهم هجری 
خورشیدی و چند ماهی است به نخستین دهه از پانزدهمین 
قرن هجری خورشیدی قدم نهادیم. همه چیز توسعه پیدا 
کرده از تکنولوژی های عجیب و غریب گرفته تا درس، بحث 
و تحصیل، حتی شکل اشتغال هم تغییر کرده و از واقعیت 
به مَجاز و از مَجاز به زندگی های روزمره اشخاص وارد شده 
است. در دوره ای نه چندان دور یک محله بود و یک مغازه 
بقالی که معمولا سر کوچه قرار داشت، یک میوه فروشی، 
نانوایی و سایر کاسبی های مورد نیاز نظیر آرایشگاه و ابزار 
فروشی، اما معمولا تعداد بقالی ها که مدتی است با تغییر 
رویکرد مدیریت جدید به هایپر مارکت تغییر روش داده 
و غالبا نامی ایشان فیشانی را بر تابلوی مغازه خود درج 
فرموده اند بیشتر از بقیه مغازه ها خودنمایی می کردند، یکی 
شکر کوپنی می آورد، دیگری روغن، آن یکی در کنار شیشه 
شیرهای سوبسیددار آن روزها )یارانه ای امروزی( شیرهای 
سوبسید ندار درب قرمز را به زور به خورد ملت می داد، 
یکی دیگر کنار تاید )پودر رختشویی( چند قالب صابون 
گلنار را در آن جعبه های مزین به برگ های آبی رنگ تقدیم  
مشتری می کرد. هر آینه بسیار اتفاق می افتاد که همین 
بقالان محترم واسطه ازدواج ها، عامل خرید، فروش و اجاره 
خانه هم بودند، از معامله تلویزیون و رادیو گرفته تا فروش 
لباس و پرده به صورت پیش فرض با اتکا به همین بقالی 
ها انجام می شد و تقریبا همه اهالی محل حتی اعضای 

یک خانواده حساب دفتری مجزا داشتند. 
خلاصه اینکه این بقالی ها مرکز ثقل محله بودند و جناب 
بقال باشی از تمام اتفاقات محله با خبر بود، نفهمیدیم 
از این بقالی ها جمع  چه شد که کاسه و کوزه بسیاری 

و  شتافتند  حق  دیدار  به  بقال باشی ها  از  بسیاری  شد، 
وراث هم راه دیگری را برگزیدند، این روزها هیچ چیز کم  
نداریم، تقریبا در هیچ محله ای، از فروشگاه های بزرگ و  
زنجیره ای گرفته، تا هایپر مارکت ها، هایپر میوه فروشی ها 
و عطاری ها، در برخی محلات امروزی گاهی در هر رسته 
شغلی با ده ها مغازه و مغازه دار مختلف برخورد می کنیم، 
چشم  به  مشاغل  سایر  از  بیش  آنچه  بدون تردید  اما 
می خورد، واحدهای تجاری اختصاص یافته به مشاورین 
محترم املاک یا همان بنگاه های زمان کودکی ما دهه 

شصتی های دوست داشتی است.
گاهی در یک خیابان یا مرکز محله پنج، شش، هفت و 
های  مغازه  گاهی  و  متوسط  و  کوچک  مغازه  ده  حتی 
چند صد متری به مشاورین املاک اختصاص پیدا کرده، 
اینجانب چند روز قبل از سر بیکاری! بنگاه های معاملات 
از محلات کرج را شمارش کردم، همچنین  ملکی یکی 
و  بود  ناک  را! جالب انگیز  درحال ساخت  ساختمان های 
اندکی ترسناک که تعداد مشاورین املاک گرانقدر محله ما 

بیشتر از تعداد واحدهای در حال ساخت بود. 
برای فعالان حاضر در صنف مشاورین  با نهایت احترام 
املاک واقعا جای سئوال دارد که بر اساس کدام  نیازسنجی 
و اساسا کدام نیاز، مشاورین املاک گرامی تا این اندازه 
در سطح محلات، شهرها و استان های کشور تاسیس و 
فعالیت دارند؟ این اشتهای سیری ناپذیر تاسیس و اداره 
مشاور املاک تا کجا و چگونه پیش می رود؟ مشاورین 
در  یا  تولید مسکن  رونق  در  نقشی  یا  املاک چه سهم 
اقل ترین حالت تزریق آرامش در بازار، خرید، فروش، رهن 
و اجاره مسکن، محل کار یا محل تجارت ملت دارند؟ آیا 
آماری از درصد رشد سالانه پروانه های کسب  صادره برای 
مشاوران املاک نسبت به سالها و دهه های گذشته وجود 
در  رشد جمعیت  و  افزایش ساخت وساز  میان  آیا  دارد؟ 

محلات مختلف و تعداد پروانه های کسب صادر شده برای 
مشاوران املاک تناسبی وجود دارد؟ گرچه بعید می دانم 
تناسبی وجود داشته باشد! اما اطمینان دارم در این بازار پر 
تلاطم و پر هیچان که تورم نقطه به نقطه سر به فلک می 
کشد و همه چیز نقد و به نرخ روز داد و ستد می شود و 
نان مشاوران املاک به مبلغ قرارداد خرید، فروش، اجاره و 
درصدی که از آن دریافت می کنند وابسته است و تازه هر 
روز دست هم زیادتر از روز قبل روی دست می آید و رقابت 
برای واسطه بودن معاملات سخت تر می شود، بسیاری از 
مشاوران املاک گریزی جز بالا نگهداشتن سطح قیمتی 
معاملات یا دریافت حق جوش مقطوع معامله، گاهی تا 

چند برابر حق مشاوره عادی خود نخواهند داشت.
ایرانیان را رسومی است در ازدواج! به گونه ای که چه به 
صورت پیش فرض و  چه از منظر تنظیمات کارخانه ای، 
همیشه شاخه نبات جزئی از مهریه است و عنصری از 
سفره عقد، مهر را هم که هم می دهند و هم می گیرند! 
البته کمتر دیده ایم  و شنیده ایم که عروس خانمی شاخه 
نبات را از شاه دامادمطالبه نمایند، و شاه داماد هم به دلیل 
نداشتن توان مالی از بابت تهیه یکجای شاخه نبات مهریه 
و تقدیم نکردن آن به عروس خانم راهی زندان شده، یا 
اینکه تهیه و پرداخت شاخه نبات را  قسط بندی کرده باشد. 
مشاوران املاک گرامی نیز چون شاخه نبات سفره عقد 
به عنوان یکی از تنظیمات پیش فرض در عقود مرتبط با 
خرید، فروش، رهن و اجاره مسکن، محل کار، محل تولید یا 
محل اشتغال ما ایرانیان شناخته شده هستند،  با این فرق 
که شاخه نبات سفره عقده عنصری شیرین اما بی اثر در 
عقد همسران است، اما شاخه نبات عقود اموال غیر منقول 
داستان امروز به عنوان عنصری موثر در جوش دادن عقد و 
احتمالا بالارفتن صعودی ارزش خرید، فروش، رهن و اجاره 

انواع املاک شناخته می شود.

امیرالمومنین  نصب  حقیقت  یعنى  حقیقت،  دو  رهبری«:  معظم  »مقام 
به عنوان امامت بعد از پیغمبر، و مسئله ى پرداختن به حکومت و سیاست 
دارد. وجود  غدیر  مسئله ى  در  پیغمبر،  از  بعد  امت  اداره ى  و  امامت  و 

ژی ا�ن

بنابر گفته »محسن خجسته مهر« -مدیرعامل شرکت ملی 
گواهی  به روش  اوراق  انتشار  با  است  قرار  ایران-  نفت 

سپرده کالایی، شرکت های حقوقی و افراد حقیقی و البته 
آحاد جامعه در خرید و فروش نفت وارد شوند. اوراق 
مالکیت  مؤید  که  است  بهاداری  اوراق  کالایی  سپرده 
دارنده آن بر مقدار معینی کالاست و پشتوانه آن قبض 
تأیید  مورد  انبارهای  توسط  که  است  استانداری  انبار 
بورس صادر می شود. به نظر می رسد در طرح اوراق نفتی 
جدید، علاوه بر نفت موجود در مخازن نفتی کشور، قرار 
ارائه  قابل استحصال نفت کشور پشتوانه  است منابع 

گواهی سپرده کالایی باشد.
این که گواهی های ارائه شده چه تاریخ انقضایی دارد و 
در چه پلت فرمی قابل داد و ستد است و هر برگ، مؤید 
چه مقدار نفت است، جزئیاتی است که هنوز از سوی 

شرکت ملی نفت ایران اعلام نشده است اما بررسی های 
جلسات  در  جزئیات  این  می دهد  نشان  تسنیم 
کارشناسی بین شرکت ملی نفت، بورس انرژی و وزارت 
اقتصاد در حال نهایی سازی است و در آینده ای نزدیک 
قرار است مراسم رونمایی از این طرح، با حضور وزرای 
این طرح هم می تواند در  برگزار شود.  اقتصاد و نفت 
زمینه فروش نفت و تأمین منابع مالی برای طرح های 
نفتی مفید باشد و هم بازار جدیدی برای سرمایه گذاری 
آحاد جامعه ایجاد خواهد شد تا مردم به جای خرید طلا 
و ارز و یا سرمایه گذاری در زمین و مسکن، سرمایه خود 
بازار نفت  به خرید نفت خام اختصاص دهند و در  را 

سرمایه گذاری کنند.

طرح جدید »دولت«؛

بخرند! خام«  »نفت  دلار،  و  سکه  به جای  مردم 

روح الله نیاخلیلی
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گزارش

»دنیای هوادار« از دیدار چهره با چهرۀ استاندار گزارش می  دهد؛

لزوم تسریع روند رسیدگی به مطالبات مردمی 

البـــرز
از »فردیس« چه  خبر؟

 یکی از ۲ جوان فردیسی 
بعد ۹ سال از کما خارج شد

رویای  با  البرز که  استان  فردیس  از ۲ جوان شهرستان  یکی 
قهرمانی پرورش اندام از ۹ سال پیش به کما رفته اند، از کما 

خارج شد و تا حدودی هوشیاری خود را باز یافته است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، این ۲ جوان ۹ سال 
پیش در همان روزی که اقدام به تهیه و مصرف نوعی پودر 
بدنسازی کردند، دچار تشنج شدید شده و سپس به کما رفتند. 
از افراد  فرماندار فردیس روز گذشته که با همراهی چند نفر 
درمان  کمیته  مسوول  و همچنین  اندیش  نیک  و  خیرخواه 
هیات پزشکی ورزشی این شهرستان به عیادت این جوان رفته 
بود، گفت: اداره بهزیستی شهرستان فردیس را مامور رسیدگی 
هرچه بیشتر به این خانواده کرده است. خداداد کاشفی افزود: 
علاوه براین، درصدد هستیم تا از طریق کمک های خیران و 
امکانات دولتی، این خانواده را در نگهداری و بازگشت این جوان 

به شرایط عادی مورد حمایت قرار دهد.
هادی طریقت متولد سال ۶۷ فعال در رشته ورزشی زیبایی اندام 
دارای ۲ خواهر است که ازدواج کرده اند، این خانواده پدرشان 
را از دست داده اند و تنها مادرش در طول این سالهای سخت 
کما، حامی و پرستار او بوده است. به گفته مادرش، هادی در 
حال تمرین برای اعزام به مسابقات خارج از کشور بود که ۹ سال 
پیش همراه یکی از دوستانش به خانه می آیند و بعد از خوردن 
نوعی پودر عازم باشگاه می شوند. مادر افزود: هادی و دوستش 
وقتی از باشگاه بازگشتند، خوابیدند اما در خواب به کما رفتند.

مادر ادامه داد: بعد از دقایقی وقتی در اتاق را باز کردم که بگویم 
چقدر می خوابید، متوجه شدم هر  ۲ آنها دچار تشنج با دهان 
کف کرده شده اند و نقاطی از بدن آنها نیز متورم شده بود، 
خیلی ترسیده بودم و بلافاصله به اورژانس زنگ زدم. همزمان 
با شرح واقعه توسط مادر برای فرماندار فردیس و همراهانش، 
هادی هر از گاهی با صدای بلند ناله می کرد که البته مادرش در 
توضیح این واکنش او گفت: هادی فکر می کند شما آمده اید 
که او را به کهریزک ببرید و خطاب به هادی گفت، عزیزم آرام 
باش، این آقایان فقط برای دیدن تو آمده اند. در ادامه خواهر 
هادی توضیح داد که پزشکان علت تشنج و به کما رفتن او 
را مسمومیت دارویی تشخیص داده اند، ضمن اینکه او مدت 
کوتاهی هم برای درمان در آسایشگاه کهریزک سپری کرده است. 
اکنون هادی و مادرش در یک واحد مسکونی اجاره ای در شهرک 
ناز فردیس زندگی می کنند و البته بهزیستی کمک هایی به آنها 
می کند که با توجه به توان ضعیف اقتصادی خانواده، به هیچ 

وجه کافی نیست.
هادی ۹ سال پیش وقتی با خوردن پودر، به کما رفت، مدتی 
بستری  بیمارستان شریعتی ماهدشت کرج  در  کوتاهی هم 
بود، اما پرستار او در این سالها فقط مادرش بوده که امیدوار 
است حال پسرش رو به بهبود برود و به شرایط عادی بازگردد. 
این ورزشکار دچار کما، در همه این سال ها از طریق »گاواژ« 
و  است  کرده  تغذیه  معده،  به  متصل  سوند  یا  پزشکی  لوله 
رسیدگی به تمام نیازها از استحمام و شستشوی تا نوازش و 
دارو و  امثال آن همه کارها برای نگهداری و تیمار او برعهده 
مادر فداکارش بوده است. مسوول کمیته درمان هیات پزشکی 
ورزشی شهرستان فردیس نیز در عیادت و دلجویی از هادی 
گفت: هر کاری از جمله تزریق دارو و انتقال برای تهیه سی تی 
اسکن لازم باشد برای این ورزشکار انجام می شود.به اعتقاد 
ابوذر سعیدی، این جوان ورزشکار دچار آسیب مغزی شده و 
با توجه به وضعیتی که اکنون دارد اگر تحت درمان و حمایت 
کافی قرار گیرد، رو به بهبود خواهد رفت، تا جایی که حتی شاید 
بتواند روی پاهای خود بایستد و کارهای خود را انجام دهد. وی 
از اهالی رسانه خواست که تا در مورد پودر، کپسول و هرگونه 
مکمل های تقلبی بدن سازی اطلاع رسانی کنند تا دیگر شاهد 
چنین اتفاق ها و صحنه های اسفناک نباشیم. مسئول کمیته 
درمان هیات پزشکی ورزشی شهرستان فردیس تاکید کرد: لازم 
است دستگاههای نظارتی و بازرسی هم در این زمینه با جدیت 
بیشتری به اینگونه تخلفات که می تواند صدمات جبران ناپذیر 
جانی در پی داشته باشد، رسیدگی کنند. بطور قطع هادی و 
دوستش که او نیز همچنان در کماست، تنها قربانیان رویای 
پوچ بدنسازی با استفاده از پودر و مکمل های بی نام و نشان 
و تقلبی که متاسفانه در سالهای اخیر به صورت بی حساب و 
کتاب در دسترس عموم جوانان و نوجوانان قرار گرفته است، 
نیستند. بنابراین ایجاب می کند که مسوولان ذیربط در میان 
ورزشها به ویژه ورزش بدنسازی و در راس همه آنها بازار پر سود 
خرید و فروش انواع مکمل های بدنسازی را تحت نظارت دقیق 
تر قرار داده و با متخلفان که قربانیان منفعت طلبی آنها بطور 

خاص نسل جوان هستند، برخورد قاطع قانونی صورت گیرد.

البرز، مهد قهرمانان و پهلوانان است
تیم  پیراهن های  از  رونمایی  مراسم  در  البرز-  استان  مجتبی)ع(  حسن  امام  سپاه  -فرمانده  حیدرنیا  علیرضا  سردار  گذشته  روز 
البرز،  استان  گفت:  خم  غدیر  و  قربان  اعیاد  تبریک  ورزشکاران، ضمن  جمع  در  و  البرز  مقاومت  ورزشی  فرهنگی  باشگاه  های 
برای  را  خود  تلاش  تمام  و  ورزیم  اهتمام  پروری  قهرمان  به  نسبت  باید  ما  همه  و  است  بزرگ  پهلوانان  و  قهرمانان  مهد 
گیریم. کار  به  دارند،  گفتن  برای  حرفی  دنیا  سطح  در  بلکه  کشور  سطح  در  تنها  نه  که  ها  رشته  همه  ورزشکاران  از  حمایت 

استاندار البرز گفت: باید روند رسیدگی به درخواست ها 
و مطالبات مردم از طریق دستگاه های نظارتی مورد 

بررسی قرار گیرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مجتبی عبداللهی روز گذشته 
در دیدار چهره به چهره با شماری از شهروندان البرزی 
افزود: مدیران در سطوح مختلف باید مردم را تکریم 
کنند و گوش شنوای دغدغه های آن ها باشند. استاندار 
البرز بیان داشت: اتخاذ تدابیر لازم برای حل مشکلات 
مردم اصلی ترین وظیفه ما به عنوان کارگزاران نظام 
است. وی ادامه داد: باید با نگاه مثبت به دنبال راهکاری 
اساسی باشیم تا بتوانیم در چارچوب قانون موجبات 
رضایتمندی مردم را فراهم کنیم.استاندار البرز گفت: 
باید روند رسیدگی به درخواست ها و مطالبات مردم به 
گونه ای برنامه ریزی شود که مردم برای پیگیری امور 
خود با مانع رو به رو نشوند. استاندار البرز هرسه شنبه 
ملاقات مردمی دارد  که این هفته 38 تن از ساکنان 
البرز مشملات خود را بانماینده عالی دولت در استان در 

میان گذاشتند.
 دولت سیزدهم با جدیت

 مشکلات جوانان را دنبال می کند
معاون سیاسی ،امنیتی و اجتماعی استاندار البرز با 
بیان اینکه دولت توجه ویژه ای به جوانان دارد گفت:  
باید همراه و همسو با سیاست های دولت برای حل 

مشکلات این قشر تاثیر گذار تلاش کرد.
مرتضی ولی پوری روز گذشته در نشست با  شماری از 
جوانان و نخبگان البرز افزود: تشکیل جلسه مهم شورای 
جوانان به ریاست رییس جمهور مؤید این ادعا است که 
دولت تمام تلاش خود را برای حل مشکلات این قشر به 
کار گرفته است و بنابراین متولیان حوزه جوانان و مدیران 
استان البرز نیز همسو با این سیاست دولت باید پیش 
روند.وی در ادامه با بیان اینکه استان البرز از سوی رهبر 
معظم انقلاب ایران کوچک نامیده شده است، گفت: 
وجود اقوام مختلف در این استان فرصت محسوب می 
شود که باید از این فرصت هرچه  بیشتر برای توسعه آن 
بهره برد.ولی پوری بیان داشت: ظرفیت های قابل توجه 
البرز در حوزه های مختلف اعم از کشاورزی  صنعت ، 
تولید  پتانسیل های قابل توجه برای توسعه و پیشرفت 
هستند.وی افزود: اگرچه البرز نیز مانند استان های دیگر 
کشور با مشکل بیکاری مواجه است اما بر اساس آمار و 
ارقام از نرخ بیکاری کمتری در مقایسه با برخی استان 
ها برخوردار است. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 

استاندار البرز گفت: باید در راستای تقویت ظرفیت های 
از ظرفیت  البرز برای توسعه تلاش داشت و بایستی 
اینکه امنیت  با بیان  جوانان بهره جست. ولی پوری 
امروز کشور مرهون جانفشانی شهدای عزیز و رزمندگان 
هشت سال دفاع مقدس است اظهارداشت: همانطور 
که در دهه ۶۰ جوانان ایران اسلامی با ایثار جان خود 
امنیت و آرامش امروز کشور را تامین کردند و دشمن 
را به زانو درآوردند امروز نیز در سایر عرصه ها از جمله 
جنگ نرم در مقابل دشمنان با تبعیت از فرامین رهبر 
معظم انقلاب نیز ایستاده اند.معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استاندار البرز در ادامه گفت: دنیا به جوان 
ایرانی و ابتکارات جوانان ما در بسیاری از عرصه ها با 

چشم تکریم و احترام می نگرد.
وی تاکید کرد: بحث انتقال زندان های البرز به جد دنبال 
می شود و طرح های ویژه ای در حوزه مناطق حاشیه 
نشین در دست اقدام قرار گرفته است. ولی پوری یادآور 
شد: اقدامات موثری در قرارگاه اجتماعی استان البرز 
از جمله  به آسیب های اجتماعی  با هدف رسیدگی 
مشکلات مناطق حاشیه نشین انجام شده است.وی با 
تاکید بر حل مشکلات مناطق حاشیه نشین گفت: در 
زمینه حل مشکلات ضمن شناسایی  ۶۶  محله کم 
پیش  در  را  موثری  اقدامات  استان،  این  در  برخوردار 
گرفته ایم.استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان 
برای اشتغالزایی، مسائل سالمندان، حل مشکلات آب 
شرب، تشکیل کمیته تخصصی در خصوص آب شرب، 
ملاحظات  به  توجه  ها،  رودخانه  بستر  سازی  بهینه 

فرهنگی در تصمیم گیری ها، توجه به ظرفیت های 
گردشگری استان، انتقال زندان ها، استفاده از ظرفیت 
جوانان در پست های مدیریتی از جمله خواسته های 
از سایر موضوعات  نیز  استان  این  جوانان و نخبگان 
مطروحه در نشست امروز با معاون سیاسی، امنیتی و 

اجتماعی استاندار البرز بود.
زباله های نظرآباد ساماندهی شود

سرپرست اداره کل امور شهری و شوراهای استانداری 
البرز با اشاره به مشکلات زیست محیطی پسماندها 
گفت: ساماندهی وضعیت زباله های شهرستان نظرآباد 
ضروری است. به گزارش ایرنا، حمید میرزایی  روز سه 
شنبه  در نشست مشترک فرمانداران و شهرداران غرب 
استان البرز، اظهار داشت: به منظور حفاظت از محیط 
زیست شهرستان ضروری است نسبت به تعیین تکلیف 
و ساماندهی امور مرتبط با جمع آوری و دفع بهداشتی 
زباله های اقدام لازم صورت پذیرد. وی تاکید کرد: بر این 
اساس تحویل زمین ۱۰ هکتاری مورد توافق شهرستان 
ها از جمله نکات قابل تاملی است که باید برای رفع 
مشکلات مرتبط با زباله از سوی مسوولان مربوطه تدابیر 
مهم  این  مسئولیت  گفت:  میرزایی  شود.  اتخاذ  لازم 
تا رسیدن به نتیجه مطلوب بر عهده شهرداری نظرآباد 
این زمینه تمام موضوعات  است. وی یادآور شد: در 
اعم از رعایت کامل دستورالعمل های زیست محیطی، 
بهداشتی و لزوم همت جمعی شهرداران برای بهبود 
وضعیت زباله و جمع آوری سگ های ولگرد باید مدنظر 

و مورد توجه تصمیم سازان قرار گیرد.

 ایران تعميری اهوازی نام پدر: علی تاريخ تولد: ۱۳۱۷/۰۲/۰۶ شماره ملی: ۱۸۱۶۵۱۹۵۶۱ شماره شناسنامه: ۱۷۰ به نشانی: کرج گوهردشت کوی داریوش خیابان لاله پلاک ۵۱ 
بدینوسیله به وراث مدیون )فرزاد تعمیری اهوازی( بدهکار پرونده کلاسه فوق که برابر گزارش مامور ابلاغ در ادرس فوق شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج 
شماره ۹۶۶ مورخ ۱۳۶۸/۱۰/۲۴ ابلاغ میگردد که مدیون تعداد ۳۵ عدد سکه تمام بهار آزادی بدهکار می باشد که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده 
پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸/۱۹ آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این 
آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار محلی درج و منتشر می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر 

این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. ف۹۹۵ 
از طرف سرپرست اداره اجرای اسناد ذمه کرج-صفری                                                                       سرپرست اداره اجرای اسناد رهنی و شرطی کرج-سکینه والح واجاری

گهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 1401/۱۲/08  آ

بمساحت  آن  در  احداثی  بنای  با  زمین  قطمه  یک  ششدانگ  مالکیت  اسناد  که  است  نموده  اعلام  شده  تصدیق  استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  ضمن  آبادی  جمال  رنجبر  علی  آقای 
حوزه  اراضی  در  واقع  مذکور  اصلی  از  فرعی   ۳۲۱ پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   ۱۵۶ از  باقیمانده  فرعی   ۳۲۱ پلاک  بشماره  تفکیکی  دوم  قطعه  مریع  متر   ۲۵۷/۱۳
سند و  ثبت   ۹۷۰۱ و   ۴۵۷۷۷۱ ثبت  و   ۶۴ و   ۱۳۶۷ دفتر   ۱۵۸ و   ۳۰۴ صفحات  ذیل  آبادی  جمال  رنجبر  سادات  بی  بی  و  آبادی  جمال  رنجبر  علی  احمد  بنام  شهرستان   ثبتی 

بشماره چاپی ۷۷۹۹۳۷ و ۷۷۹۹۳۸ صادر و تسلیم شد سپس تمامی مورد ثبت برابر سند انتقال شماره ۸۰۲۸۸ مورخ ۱۳۸۷/۸/۱۳ دفتر ۲۹ کرج به علی رنجبر جمال آبادی و محمد رنجیر جمال 
آبادی هر یک نسبت به دو دانگ مشاع و محبوبه رنجبر جمال آبادی و زهرا رنجبر جمال آبادی هر یک نسبت به یک دانگ مشاع از ششدانگ منتقل که اسناد مالکیت بعلت سهل انگاری مفقود 
گردیده است لذا تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالكیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد 

بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. ف۹۹۴
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

گهی فقدان سند مالکیت  آ
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دست به نقد

نگاهی به فیلم »سیستم کرشر«؛

کاش آرام می  گرفت...

فرهنگی

کودکی  دوران  بدون  شک 
مهم ترین  از  نوجوانی  و 
چگونگی  و  به شمارآمده  انسانی  هر  زیستی  مقاطع 
سپری شدن آن، می تواند بر آیندۀ هر فرد تاثیرگذار باشد، 
چرا که شخصیتِ انسانی در این دوران شکل گرفته و هر 
خصلت نیک و زشتی که در این مدت در روح و روان 
وی نهادینه شوند، در ادامۀ کار سرنوشت او و به تبع، 
دیگر افراد جامعه را تحت تِاثیر قرار خواهند داد. فلذا، 
خانواده و نهادهای اجتماعی در این بین نقش بسزایی 
ایفا خواهند نمود و به هیچ وجه نمی توان منکر نقاط 

ضعف و قوت آن ها شد. 
درام  فینگشیدت«  »نورا  ساختۀ  سیستم«  »ضدِ 
تکان دهنده و پرتعلیقی از سینمای آلمان است که به 
روایتِ زندگی یک کودک نابهنجار پرداخته و درتلاش 
است با فیلم نامه ای شخصیت محور، مخاطب را به شکل 
تمام و کمال با مصائب پیرامون این کودک و جامعۀ 
به فرم و شاکلۀ  بنا  اطرافش آشنا کند. ضدِ سیستم 
فیلم نامۀ خود قرار نیست حوادث متعدد و  پی درپی و 
نقاطِ  اوج و فرود فراوانی را در خود جای دهد و در عوض، 
بیشتر در صدد آن است تا در عرض حرکت نموده و 
روزمرگی های پرتنش این کودک را برایمان تصویرسازی 
کند. از فحاشی کردن و  درگیری های فیزیکی مکررش با 
اطرافیان گرفته تا فرارهایش از اماکن نگهداری و خلق 
تصاویری غریب و کاملاً به دور از یک کودکِ عادی و 
آشنا، همچون حمله به ماشین های درحال تردد اتوبان و 

آسیب رسانی اش به خود و دیگران.
که  آنجاست  در  سیستم  ضدِ  در  اهمیت  حائز  نکتۀ 
روشنی  موضعِ  و  بوده  کودک  این  سمپات  اثر  خالق 
در قبال او دارد. چرا که سوژۀ مورد نظرش یک کودک 
سن وسال،  این  در  فردی  چنین  که  می دانیم  و  بوده 
توامان نیازمند یاری و  محبت خانواده و جامعه بوده و 
کنشمندی های خشن و آزارهایی که به خود و دیگران 
می رساند، کاملاً می بایست درمان شوند و نباید به وی 
به چشم یک بیمارِ خطرناک یا مجرم نگریست. فیلم ساز 
این سمپاتی را هم با انتخاب بازیگر و هم با حرکت 
و جای گیری دوربین و موسیقی انتخابی اش برایمان 
آراسته  ظاهری،  به لحاظ  زنگل(  »بِنی«)هلنا  می سازد. 
و زیباست. چشمان ِرنگی، پوستی سفید و موهایی بور 
داشته و همواره لباس هایی مرتب و خوش رنگ )رنگ 
تیپیکال دخترانه( بر تن دارد. ظاهری که او را درچشم 
مخاطب دلنشین و دوست داشتنی جلوه می نماید تا 
درناخودآگاه ما زیبایی و معصومیت وی نقش ببندند. 
اندازۀ قاب و حرکت دوربین نیز با  همچنین در بحث 
را  یا مدیوم کلوز طرفیم که مخاطب  نماهایی کلوز و 
به هرچه بیشتر به سوژه موردنظر نزدیک کرده تا غم و 
شادی و ترس و اضطرابش درمقاطع مختلف را تماماً 
حس کنیم. دوربین در لحظات دویدن های پیاپی بِنی، 
از پشت سوژه را تعقیب کرده و با موسیقی ای طرفیم 
که در این مواقع، پرضرب شده تا عمل دویدن او کاملًا 
قهرمانانه و باشکوه جلوه کند. عملی که گویی فرار از بند 

و سیستمی محبوس کننده را تداعی می کند.
و  مضطرب،  استرس  پر  موقعیت های  بر  بنا  دوربین 
روی دست بوده تا التهاب موجود را حس کنیم و در 

نورپردازی نیز غالباً سعی شده تا از منابع طبیعی بهره 
گرفته شود تا ضدِ سیستم، همچون سیستم فیلم سازیِ 
دگما، هرچه بیشتر به یک رئالیسمِ  مطلق نزدیک باشد. 
چرا که فیلم ساز در تلاش است تا به تمام جوانب زیست 
بِنی پرداخته و طبیعتاً نکات ذکرشده به اثرش فرمی 
مستندوار بخشیده اند. جزئیات در طراحی صحنه و لباس 
نیز همگی در راستای همان واقع گرایی محض چیده 
به نظر  ساختگی  و  مصنوعی  موردی  هیچ  تا  شده اند 

نرسد.
بِنی دختر باهوش و با استعدادی است که بزرگترین 
فقدان زندگی اش در دوری از مادر و مهر و محبت و 
عاطفۀ او نوشته شده؛ فقدانی که آشکارا با هیچ امری 
قابل تعویض نبوده و اگر تمام زمین و زمان هم دست 
به دست یکدیگر دهند تا این فقدان را جبران کنند، 
نتیجه قطعاً چیزی به جز شکست و ناامیدی نخواهد 
بود. نماهایی رویاگونه و سوبژکتیو از هم آغوشی بِنی 
در  تکرارشونده  حضوری  که  به یادآورید  را  مادرش  و 
اثر داشته تا با هر نمایش آن ها، رابطۀ از دست رفتۀ 
مادر-دختری، برایمان تداعی شود. بدون شک یکی از 

تکان دهنده ترین سکانس های اثر، مربوط به جایی است 
که بِنی و مردِ پرورشگر او در دل جنگل در تلاشند تا 
انعکاس صدای خود را شنوا باشند. فریاد کشیدن های 
بِنی درحالی که تنها واژۀ »مادر« را به گوش مخاطب 
می رسانند که با هر تکرار، عجز و ناتوانی و تنهایی او را 
بیشتر برایمان عیان می کند و نیتجتا، دل هر مخاطبی 
را به لرزه درآورده تا در این سکانس بغضی سفت و 
سخت گلویمان را بفشارد و تماماً موضع ضعف بِنی را 
حس کنیم. کات شدن از این فریادها به نمایی کلوز از 
چهرۀ مردِ پرورشگر هم در این بین بی تاثیر نیست. چرا 
که غم و اندوه و احساس یاس ، در چهرۀ او نیز هویدا 
و آشکار است. فیلم ساز بر بی مسئولیتی مادر بِنی تاکید 
دارد. به عنوان  مثال، به سکانس ورود بِنی به خانۀ مادر 
توجه کنید که در آن، بِنی با خواهر و برادر کوچکتر خود 

به شکلی تنها در خانه مواجه می شود.
دو خُردسال در خانه تنها بوده و مشغول تماشا ی اثری 
خشن و بزرگسالانه هستند! مادر هم پس از گذشت 
دقایقی با دوست پسرش به خانه می رسد. مادر گویی در 
قبالِ فرزندان دیگر خود هم چندان مسئولیت پذیر نبوده 
و رفاه و علایق شخصی خود را بر رسیدگی به آن ها، در 

اولویت می گذارد. اوج این بی مسئولیتی را نیز در بخش 
انتهایی شاهدیم: جایی که مادر نمی تواند شغل مناسبی 
یافته و  در نتیجه، قول و قرارش با بِنی زیر سوال رفته 
و آشکارا، نمی تواند حضانتِ دخترش را برعهده بگیرد! 
بی مسئولیتی و بدقولی که همچون آواری سهمگین بر 
سر دخترک فرودآمده تا سایۀ سپیدِ امید، هرلحظه بیش 

از پیش از وی دور شود.
پس  شد،  اشاره  نیز  متن  ابتدای  در  که  همانطور  اما 
هرچقدر مادر را غیرمسئول و غیر قابل اعتماد، مشاهده 
می کنیم، در طرف مقابل، سیستمِ بهزیستی کشور و در 
راس آن ها، مردِ پرورشگر بِنی، مسئولیت پذیر و  پای کار 
بوده و کنشمندی و دغدغه را در آن ها شاهدیم. نگاه 
کنید به نمایی لانگ شات که در آن زنِ سرپرست و بِنی، 
یکدیگر را در آغوش کشیده و اشک های زن همچون 
اشک هایی است که یک مادر یا عضوی از خانواده برای 
فرزند خویش  را همچون  بِنی  گویی  می ریزد.  عزیزش 
می کند.  سوگواری  غم انگیزش  شرایط  برای  و  دانسته 
رابطۀ مرد و بِنی نیز، باورپذیر و ملموس پیش چشم 
مخاطب قرار می گیرد. او سعی دارد تا هرچه بیشتر به 
بِنی نزدیک شده و به اصطلاح از درِ رفاقت با وی معاشرت 
کند. از حضورش در بیمارستان و پیگیری کار بِنی گرفته 
دل  در  چندروزه  و  کوتاه  کمپی   برای  پیشنهادش  تا 
طبیعت و وقت گذراندن با بِنی به دور از هیاهوی شهری 
و تکنولوژی و هر عامل مزاحم دیگر. پیشنهادی که از 
معدود )نقاط ِعطف( فیلم نامه هم بوده و بافت دراماتیک 

و بصری اثر را از یکنواختی خارج می کند.
فیلم ساز تاکید می کند که مرد هم همچون بِنی دارای 
روحیه و کنشی خشن و ضدِ اجتماع و ناهنجار بوده 
اما با مدیریت و  کنترل آن، اکنون به فرد مفیدی برای 
خویش و  جامعه اش بدل گشته است. به عنوان مثال به 
نخستین نما از حضورش در اثر توجه کنید که فیلم ساز 
او را عصبی و مشغول فریادکشیدن پای گوشی همراه 
به تصویر کشیده و یا ورزش موردعلاقه اش - بوکس- که 
خشونت و مبارزه را یادآور می شود. بِنی، به مرد اعتماد 
کرده و پس از مدتی به او حسِ مالکیت پیدا می کند. 
حسی که البته مورد پِذیرش مرد نبوده و موجب دقایق 
پرتنشی هم می شود. همچون فرار شبانۀ بِنی از کلبۀ 
داخل جنگل )که البته به گرۀ داستانی قابل توجهی منجر 

نشده و بِنی بسیار زودتر از آنچه فکرش را می کنیم، پیدا 
می شود( و یا حضور بِنی در خانۀ مرد که تقابلش با فرزند 
تازه به دنیا آمده، تعلیق را به اوج رسانده و فشار عصبی 
مخاطب را تشدید می کند. چرا که می دانیم بِنی دختری 
است که به امر ضربه خوردن صورتش حساس بوده و در 
صورت وقوع چنین موقعیتی، پرخاش و وحشی گری را 
به نهایت می رساند. نوزاد هم در این وضعیت با دستان 
خود و به حالت ِ بازی، صورت بِنی را لمس کرده تا هر 
ثانیۀ این تقابل را با استرس و اضطراب، سپری کنیم. 
بِنی گویی نیازمند آن است تا به اشخاص مهربان، وابسته 
یا به عبارتی به آن ها حسِ مالکیت پیدا کند.  شود و 
حسی که از طرف مادر و مردِ پرورشگر، پس زده شده 
و او در تلاش است تا این حس را بر نوزاد تحمیل کند.

ضدِ سیستم در پایان بندی، دهشتناک و بسیار بحث انگیز 
جلوه می کند. پایانی که آشکارا ممکن است موردپسند 
همگان نبوده و اثر را بیش از حد معمول، تلخ و تباه آلود 
نمایان سازد. به اعتقاد نگارنده، این پایان و تصمیم 
ناگهانی و غیرقابل پیش بینی و شوکه کنندۀ بِنی)فرار 
از دست ماموران فرودگاه و پریدن از بالای ساختمان( 
با توجه به دقایق پیشین اثر و مسیر و موقعیت هایی 
که برای بِنی پیش آمده)عدم وصال به مادر و کانون گرم  
ِخانواده و موضع منفی مرد پرورشگر در قبال وابستگی 
بیش از حد بِنی به وی و در نتیجه تن دادن به زیستی 
اجباری و خشک و کسل کننده( پایانی است فکر شده و 
به دور از کلیشه های رایج و درعین حال آزاردهنده! چرا که 
فیلم ساز در این بخش تاکید می کند که گاهی برخلاف 
تمام تلاش سیستم و افراد، در نهایت نتیجۀ دلخواه 
حاصل نشده و پیروزی و  روشنی، ارمغان و فرجام کار 
نخواهد بود. نگاهی ابزورد به این دنیا و معادلاتش که 
آشکارا موردپسند اذهان محافظه کار قرار نخواهد گرفت.

حالتی  فیلم نامه،  کلی  مسیرِ  به  توجه  با  که  پایانی 
اثر  )برخلاف  نگرفته  به خود  اطواری  ادا و  و  تصنعی 
سرگرم کننده ای همچون »تلما و لوئیز«ِ ریدلی اسکات( 
و اصطلاحاً این حجم از سیاهی و تلخ اندیشی از کار 
است که  تماشایی  درام  نمی زند. ضدِ سیستم  بیرون 
ارزش چندمرتبه تماشاکردن را هم دارد. فیلمی ریزبینانه 
و پرجزئیات که پس از به اتمام رسیدنش گویی تازه 

کارش را با روح و روان مخاطب آغاز کرده است!

خالق موسیقی سری فیلم های »جیمز باند« درگذشت
طی  از  پس  گذشته  روز  می شود،  شناخته  باند«  »جیمز  فیلم های  مجموعه  تم  موسیقی  ساخت  به  که  نورمن  مانتی 
قطعه ای  انگلیسی،  آهنگساز  این  هنری  کارنامه  اثر  معروف ترین  رفت..  دنیا  از  سالگی   ۹۴ در  بیماری  کوتاه  دورۀ  یک 
این  ساخت.  کانری  شان  بازی  با  یانگ(  ترنس   ،۱۹۶۲( نو  دکتر  یعنی  باند  جیمز  مجموعه  از  اول  قسمت  برای  که  بود 
شد. تبدیل  جاسوسی  مجموعه  این  کل  تم  موسیقی  به  نهایت  در  داشت،  برعهده  را  آن  تنظیم  بری  جان  که  قطعه 

امید سلیمی

ضدِ سیستم 
سوژه اش را به چشم 
یک مجرم یا بیماری 

غیرقابل درمان نگاه نکرده و 
سعی دارد تا او را به سمتِ 

زیستی عادی و مقبول، 
سوق دهد. 

آقای علی رنجبر جمال آبادی ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت دو دانگ مشاع از ششدانگ یک واحد تجاری واقع در طبقه همکف بمساحت ۱۵/۸۲ متر مربع قطعه اول تفکیکی 
بشماره پلاک ۹۹۰۷ فرعی از ۱۵۶ مفرئز از پلاک ۴۶۲۷ فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان ذیل صفحه ۱۷۳ دفتر ۳۴۲۱ و ثبت ۹۷۵۷۱۳ بنام متقاضی ثبت بشماره چاپی ۶۴۵۵۰۸ صادر و تسلیم شد که سند 
مالکیت بعلت سهل انگاری مفقود گردیده است لذا تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی 
وجو سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ این آگهی ظرف مدت ۱۰ اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد، بدیهی است چنانچه ظرف مدت 

مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض  اصل سند ارائه نگردد مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد. ف۹۹۳
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک کرج

گهی فقدان سند مالکیت  آ
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ان نصف �ج

ورزشی
 جانشین اسکوچیچ لو رفت!؟

»فوت مرکاتو« در خبری اختصاصی از »اوله گونار سولشائر« به عنوان اولویت فدراسیون ایران برای نیمکت تیم ملی فوتبال نام برد 
و نوشت: »ایران اوله گونار سولشائر را در نظر گرفت. سولشائر که از پایان ماجراجویی خود با منچستریونایتد در نوامبر ۲۰۲۱ بیکار 
شده است، هنوز پس از هشت ماه باشگاهی را پیدا نکرده است.« اما از طرف دیگر دختر سرمربی سابق منچستریونایتد استوری 
عجیبی را در صفحه اینستاگرام شخصی اش منتشر کرد که ظاهرا از یک بمب نقل و انتقالاتی خبر می دهد و از پرچم ایران نیز 

چند روزی است که از گوشه وکنار خبرهای ناخوشایندی در 
رابطه با انحلال تیم های منهای فوتبال باشگاه »ذوب آهن« 
تیم های  انحلال  بر  مبنی  زمزمه هایی  می رسد.  گوش  به 
با  و  شده  نگران کننده  ذوب آهن،  باشگاه  فوتبال  منهای 
به  اصفهان  ورزش  اهالی  سوی  از  زیادی  واکنش های 

خصوص علاقه مندان به بسکتبال مواجه گردیده است.
نیم قرن  سابقه  با  ذوب آهن  ورزشی  فرهنگی،  باشگاه 
امور  فعالیت در رشته های گوناگون و ید طولایی که در 
ورزش قهرمانی داشته، توانسته خود را به قطب بسکتبال 
کشور بدل کند، اما متأسفانه این روزها با تصمیم گیرهای 
ناخوشایند نه تنها با نگرانی بزرگی روبرو شده که ممکن 
سکوی  به  رسیدن  برای  گاندوها  ساله  چند  تلاش  است 
نایب قهرمانی لیگ برتر ۱۴۰۰ را بر باد دهد و دل هواداران 
بیشمار خود را به درد آورد! در حالیکه با توجه به پتانسیل 
و ظرفیت بالای رشته های توپی به خصوص بسکتبال در 
استان اصفهان، پیشنهاد برای تشکیل تیم دوم و سوم از 
جمله خواسته های باشگاه ها به  عنوان نماینده استان پهناور 
اصفهان مطرح بود، اما اکنون با توجه به تمرکز ذوب آهن بر 
استعدادیابی و فعالیت آکادمی ها، گمانه زنی ها برای انحلال 
برخی تیم های لیگ برتری، عجیب و تعجب آور و پررنگ  

شده است.
البته »محمد مهدی رمضانی« -مدیر روابط عمومی و امور 
سخن  نهائی  تصمیم  قطعی نبودن  از  باشگاه-  بین الملل 
می راند و تأکید دارد که مسئولان همچنان در حال بررسی 
ذوب آهن  اصفهان،  ورزش  به  آسیب  کمترین  تا  هستند 
و کشور وارد شود. اما باید در نظر داشت بازیکنان پایه و 
استعدادهای حاضر در آکادمی به امید بازی در لیگ برتر با 
تیم ذوب آهن پا به رکاب شده و انگیزه گرفته اند. بی تردید 
تصمیم منحل کردن تیم ها می تواند روی انگیزه این نسل 
تاُثرات منفی بگذارد و سبب شود روند رو به رشد بسکتبال 

استان مختل شود.
اما »مهرداد صدری« -مدیر فنی و سرمربی تیم های پایه 
ذوب آهن- پس از انتشار وقوت گرفتن خبر انحلال احتمالی 
برخی تیم های این باشگاه منجمله تیم های بسکتبال، با 
اشاره به تأثیرات این تصمیم در رشته پرطرفدار بسکتبال 
ضربه   ۹۸-۹۷ سال  در  بسکتبال  انحلال  گفت:  ذوب آهن 
مهلکی به زیر مجموعه و پیکره  بسکتبال اصفهان وارد کرد 
و حاصل چندین سال زحمات کادر فنی و مربیان دلسوز 
باشگاه ذوب آهن را به باد داد و از بین برد، تا جایی که 
راحتی در تیم های  به  بازیکنان شاخص  حدود ۹۰ درصد 
دیگر قرار گرفتند. یعنی زحمات و سرمایه گذاری ذوب آهن 

در پرورش نخبگان جوان و نوجوان هدر رفت! 
وی ابراز امیدواری کرد: هیئت مدیره و مدیرعامل باشگاه و 

مسئولان کارخانه در تلاش باشند، تا سرحد امکان از این 
اتفاق تلخ و ناگوار برای تیم های مطرح باشگاه ریشه دار 
ذوب آهن جلوگیری کنند و به دنبال ایجاد شرایط بهتر برای 

استمرار تیم ها به ویژه بسکتبال باشند.
صدری تصریح کرد: با اینکه شیوع ویروس کرونا مشکلاتی 
را برای برگزاری مسابقات ورزشی بوجود آورده بود مسئولان 
سه دوره  بهداشتی  پروتکل های  کامل  رعایت  با  باشگاه 
را  جوانان  و  نوجوانان  نونهالان،  سنی  رده های  مسابقات 
برگزار کردند که  در سال ۱۴۰۰  به همت هیأت بسکتبال 
با حمایت باشگاه، تیم های ذوب آهن در دو رده به مقام 
نایب قهرمانی رسیدند. البته رده سنی مسابقات لیگ برتر 
باشگاه های کشور از سوی فدراسیون تا این لحظه اعلام 
نشده است. وی همچنین خروجی تیم های پایه ذوب آهن 
را خوب ارزیابی کرد و گفت: در خصوص خروجی تیم های 
پایه به تیم بزرگسالان آمار خوبی در کارنامه ثبت شده، 
شروع  زمان  تا  جوانان  تیم  بازیکنان  برخی  که  به طوری 
مسابقات ذوب آهن در لیگ دسته یک و در دسته دو کشور 
به تیم های پادما یدک ایرانیان و گلنور اصفهان به  صورت 

کمکی اضافه شدند.
این مدیر بسکتبالی ذوب آهن از حضور حسین مهدیان و 
علی گلستانه از تیم های نوجوانان و جوانان باشگاه در رده 
ملی خبر داد و در خصوص برنامه تیم های پایه بسکتبال 
در صورت  افزود:  و  کرد  ارائه  توضیحاتی  جاری،  در سال 
صلاحدید مدیران و هیئت مدیره باشگاه، مجموعه بسکتبال 
ذوب آهن آماده شرکت در مسابقات لیگ استان و کشور در 

تمام رده های سنی خواهند بود.
مدیر فنی تیم های پایه و زیر مجموعه بسکتبال ذوب آهن 
مهم ترین و واجب ترین کار در حوزه بسکتبال را ایجاد پایگاه 
داد:  ادامه  و  دانسته  نزدیک  شهرستان های  در  قهرمانی 
مهم ترین و واجب ترین کارها تشکیل چند پایگاه قهرمانی 

در شهرستان های نزدیک از جمله خمینی شهر، بهارستان، 
فولادشهر و نجف آباد است که در سال های نه چندان دور 
با معرفی بازیکن به تیم های اصلی  کمک های شایانی 
کرده اند ودر آینده نیز می توانند در این راستا یار و یاور 
برای  فراخوان  دادن  باشند.  هیاُت  و  باشگاه  برای  خوبی 
جذب بازیکنان مستعد نیز یکی از اقدامات مهم باشگاه 
ذوب آهن است که برای گسترش آن، همکاری بیشتر سایر 

قسمت های مختلف باشگاه و رسانه ها را طلب می کند.
صدری با تأکید بر پتانسیل بسیار بالای بسکتبال استان 
اصفهان، یادآور شد: بسکتبال اصفهان بازیکنان زیادی را به 
تیم های ملی اعزام داشته و در حال حاضر نیز نونهالان 
بزرگ  تیم  در  بازی  خواهان  قلب  ازصمیم  ونوجوانان 
تخصیص  و  باشگاه  صلاحدید  با  لذا  هستند.  ذوب آهن 
بودجه لازم می توان همدلی را برای پیشرفت بیشتر این 

رشته  فراهم آورد.
مدیرفنی تیم های پایه و زیر مجموعه بسکتبال ذوب آهن 
درباره برنامه های آموزشی باشگاه نیز، توضیحاتی ارائه کرد و 
گفت:  کلاس آموزشی از ۱۵ تیرماه در سالن استاد توصیفیان 
از  ورزشگاه شفق شروع شده و تاکنون حدود ۲۳ نوآموز 
سنین ۸ تا ۱۵سال در روزهای زوج هفته درحال آموزش 
هستند که احتمالاً در روزهای آینده بر تعداد آنها اضافه 
با همکاری بخش ورزش های  این کلاس ها  خواهد شد. 
همگانی کارخانه و باشگاه ذوب آهن تشکیل شده و استقبال 
خوبی از آن بعمل آمده است و در پایان دوره نیز نفرات برتر 
به تیم های زیرمجموعه باشگاه معرفی می شوند.    صدری 
تا به صورت  اتخاذ شود  ترتیبی  امیدوارم  خاطرنشان کرد: 
قانونمند هر سال تعدادی از بازیکنان جوان در کنار تیم 
بزرگسالان تمرین کرده و انگیزه و دلگرمی بیشتری کسب 
کنند. زیرا در  این صورت می توان اتفاق خوب فوتبال را در 

بسکتبال اصفهان و کشور رقم زد.

نقل قول

»حمید سجادی« -وزیر ورزش و جوانان- در حاشیه مراسم رونمایی از سردیس 
مدال آوران المپیک درباره وضعیت تیم ملی فوتبال ایران بیان کرد: جلسات 

خوبی در قطر با بازیکنان و کادر فنی تیم ملی فوتبال داشتم و ماموریت  
مهم داشتم که کنار تیم ملی باشم.

ملی  تیم  سرمربیگری  از  اسکوچیچ  برکناری  مورد  در  حمید سجادی 
به  باید  است؟  کرده  رسمی  اعلام  فدراسیون  مگر  گفت:  هم  فوتبال 
برای  توصیه ای  آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  او  بدهند.  گزارش  ما 

به کارگیری مربی ایرانی برای هدایت تیم ملی شده است، بیان کرد: 
توصیه ها زیاد است اما ما به نظر و دیدگاه فنی فدراسیون احترام 

می گذاریم. ما نقش حمایتی خود را داریم. ما و دولت در 
خدمت فدراسیون ها و فوتبال هستیم اما مسابقات مهمی 

پیش رو است. جام جهانی اهمیت زیادی دارد و وظیفه داریم کنار تیم ملی 
و فدراسیون باشیم و از تصمیمات فنی که می گیرند نهایت حمایت را بکنیم. 
سجادی در مورد جلسه ای که در قطر با بازیکنان تیم ملی داشت و آیا بازیکنان 
در آن جلسه توصیه ای برای تغییر سرمربی داشته اند؟ گفت: شاید ۵، ۶ ساعت 
جلسه داشتم. جلسات خیلی خوب و مهمی با کادر فنی، بازیکنان و سرپرست 
تیم داشتم. رفته بودم آنجا که کنار تیم باشم و از نزدیک شرایط آن را بررسی 
کنم. خیلی سفر خوب و ارزشمندی بود. وزیر ورزش در مورد اینکه شنیده 
برای سرمربیگری تیم ملی پافشاری شده است،  شده روی علی دایی 
گفت: اجازه بدهید در مسائل فنی ورود نکنم و کار مدیریتی خودم را 
انجام بدهم. او در پاسخ به این سوال که درست است که استعفای 
خود را به دولت اعلام کرده  است؟ گفت: این بیشتر جوک 
و شوخی بود. سجادی در پاسخ به سوال دیگری مبنی 
فدراسیون  رئیس  دبیر،  علیرضا  با  اختلافش  اینکه  بر 
کشتی حل شده است؟ بیان کرد: مشکلی نبوده است. 
در کار اجرایی همیشه موارد و اختلاف نظر و سلیقه 

وجود دارد.

به دیدگاه فنی فدراسیون فوتبال احترام می گذاریم؛

سجادی: با دبیر مشکلی نداشتم

دامنه شایعات انحلال تیم های منهای فوتبال باشگاه »ذوب آهن« بالا گرفت؛

هر دم از این باغ بری می رسد!

سوژه
پرونده ای که بسته شد؛

 »اسکوچیچ« چگونه
 رد صلاحیت شد؟

دراگان اسکوچیچ در فاصله چهار ماه تا جام جهانی در 
کمیته فنی رد صلاحیت شد تا بعد از گذشت حدود 
دو سال و نیم از انتصاب به عنوان سرمربی تیم ملی، 

احتمالا بدون حضور در قطر، از تیم ملی جدا شود.
سال  دو  از  بعد  اسکوچیچ  دراگان  نوشت:  »ایسنا« 
شنیدن انتقادات، بالاخره از سوی کمیته فنی فدراسیون 
فوتبال رد صلاحیت شد. تا پیش از جلسه روز دوشنبه، 
بیشتر اعضای فدراسیون فوتبال از اسکوچیچ حمایت 
می کردند و او را گزینه  نهایی ایران برای حضور در جام 
کمیته  جلسه  برگزاری  از  بعد  اما  می دانستند  جهانی 

فنی، سرمربی کروات تیم ملی رد صلاحیت شد.
از سوی کمیته  در حالی  اسکوچیچ  دراگان  صلاحیت 
بازی  در ۱۸  که  رد شده  ایران  فوتبال  فدراسیون  فنی 
دو  و  مساوی  یک  برد،   ۱۵ ایران،  سرمربی  عنوان  به 
در  او  ناکامی های  از  یکی  که  کرده  را کسب  شکست 

بازی دوستانه با الجزایر به دست آمده است.
او در دفاع از خود در دو دیداری که شکست خورده، 
ابتدا به غیبت حدود پنج بازیکن تیم ملی به اضافه 
ابتلای مهدی طارمی و سامان قدوس به ویروس کرونا 
در بازی با کره جنوبی استناد کرد و در بازی با الجزایر 
هم این مسئله را صرفا یک بازی دوستانه می دانست 
چند  هر  دارد.  وجود  هم  خوردن  شکست  امکان  که 
دیدار  در  ملی  تیم  بودند  معتقد  کارشناسان  اغلب 
جنوبی  کره  برابر  در  آن  از  پیش  البته  و  الجزایر  برابر 
که با باخت ملی پوشان به اتمام رسید، فاقد هرگونه 
برنامه بوده است. در هر حال او از سوی کمیته فنی 
فدراسیون فوتبال متشکل از هفت عضو، رد صلاحیت 
فدراسیون  سرپرست  یا  رئیسه  هیات  اکنون  و  شده 
رای  کمیته،  این  فنی  تصمیم  گرفتن  نظر  در  با  باید 
نهایی را صادر کنند که مشخص کننده ماندن یا رفتن 

اسکوچیچ است.
هستند؟  کسانی  چه  فوتبال  فدراسیون  فنی  کمیته 
قاسم  ابراهیم  محصص،  مرتضی  ماجدی،  میرشاد 
عزت اللهی  نادر  استیلی،  حمید  مظلومی،  پرویز  پور، 
فدراسیون  فنی  کمیته  اعضای  مدیرروستا  اصغر  و 
فوتبال هستند که توسط میرشاد ماجدی به این سمت 

منصوب شده اند.
میرشاد ماجدی به عنوان سرپرست فدراسیون و حمید 
استیلی به عنوان مدیر تیم ملی فوتبال ایران در حالی 
مستقیم  طور  به  که  داشتند  شرکت  جلسه  این  در 
مسئول امور اجرایی این تیم هم هستند و همراهی 
آن ها در رد صلاحیت اسکوچیچ از نکات جالب توجه 
پدر  عزت اللهی،  نادر  همچنین  است.  جلسه  این  در 
سعید عزت اللهی است که طی روزهای گذشته همراه 
با بازیکنان معترض پیامی را در فضای مجازی منتشر 
این  در  بود،  خوانده  را وخیم  ملی  تیم  و وضع  کرده 
است.  داشته  حضور  گذشته  روز  جلسه  در  و  کمیته 
پرویز  داشتند  حضور  جلسه  این  در  که  نفراتی  سایر 
مظلومی، ابراهیم قاسم پور، مرتضی محصص و اصغر 
را  اسکوچیچ  مقطع  این  در  که  هستند  روستا  مدیر 

گزینه مناسبی برای تیم ملی ندانستند.
صلاحیت  رد  فنی،  کمیته  سخنگوی  گفته  به 
با قاطعیت صورت گرفته  و  آرا  اتفاق  به  اسکوچیچ 
از  بعد  قاسم پور  جمله  از  مسئله  این  مخالفان  و 
او  صلاحیت  رد  با  نفرات،  سایر  سخنان  استماع 
موافقت کرده اند. قاسمپور درباره اتخاذ این تصمیم 
گفت: ما تحت هیچ فشاری این تصمیم را نگرفتیم 
اسکوچیچ  که  رسیدیم  نتیجه  این  به  قاطعانه  اما 
تمام شده است و نمی تواند به ما کمک کند. نکته 
بررسی  هنگام  در  فنی  کمیته  اینکه  توجه  جالب 
صلاحیت  اسکوچیچ،  جای  به  مختلف  گزینه های 
این  پرونده  تا  است  نکرده  تایید  هم  را  کی روش 
شود  بسته  ملی  تیم  به  بازگشت  برای  هم  مربی 
نام های  محتمل ترین  ایرانی،  گزینه های  احتمالا  و 
به  توجه  با  باشند.  ملی  تیم  نیمکت  تصدی  برای 
پرونده  می رسد  نظر  به  فنی،  کمیته  فعلی  تصمیم 
گروه  و  شده  بسته  ایران  ملی  تیم  در  اسکوچیچ 
معترض به سرمربیگری اسکوچیچ در تیم ملی هم 

با این تصمیم مخالفتی ندارند.
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ورزشی
فدراسیون فوتبال حق برکناری اسکوچیچ را ندارد!

با توجه به عزل های چند ماه اخیر هیئت رییسه 8 نفره نیست و قانونا نمی توانند اسکوچیچ را برکنار کنند و سرمربی کروات طبق قانون هم چنان 
سرمربی تیم ملی ایران است. احسان اصولی، احمدرضا براتی، شهره موسوی، بهرام رضاییان، طهمورث حیدری، خداداد افشاریان و  میرشاد 
ماجدی اعضای فعلی و باقیمانده هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال هستند و با توجه به اینکه حداقل باید ۸ عضو در جلسه هیئت رئیسه 
فدراسیون فوتبال حاضر شوند تا این جلسه رسمیت پیدا کند در حال حاضر امکان تصمیم گیری پیرامون سرمربیگری تیم ملی فوتبال را ندارند.

فنی  انتقادات  عمده  گذشته،  فصل   ابتدای  در 
از  استفاده  گل محمدی،  پرسپولیسِ  از  مطروحه 
اتفاقی  بود.  تیم  ترکیب اولیه  در  سه دفاعه  سیستم 
که با ذهنیت ِ عموم جامعه هواداری سرخ ها چندان 
آن  اجرای  علتِ  ابتدا  همان  از  و  نداشت  مطابقت 
برای  آن هم  قرار گرفت،  برای هواداران مورد پرسش 
عموم هوادارانی که در سال های اخیر، چشم هایشان 
عادت به بازی با چهار مدافع داشت و هضم چینش 
نهایت،  در  که  اتفاقی  بود.  برایشان دشوار  سه دفاعه 
مناسب،  ابزار  نداشتن  و  عدم نتیجه گیری  با  توام 
منجر به خروج شاگردان یحیی از این  نوع چینش و 

بازگشت به همان چهار دفاع بازی کردن شد.
چرا بازی با سه مدافع!؟

بازی با سه دفاع نوین تعریفات خاص خود را دارد؛ در 
وهله ی نخست، سه دفاع میانی که باید قابلیت گردش  
توپ و بازی سازی را داشته باشند در فاز ساخت بازی 
نیز، توانایی های مدرن تری نسبت به مدافعین سنتی 
یک مدافع  اینکه  چند  هر  هستند.  دارا  را  این ارنج 

میانی در ترکیب سه دفاعه، چگونه می تواند بازیسازی 
را شکل دهد، خود جزو نیازهای اولیه فوتبال مدرن 
سبک بازی  نظر  از  هم  و  نگرش  نظر  از  هم  است؛ 
آن بازیکن. بنابراین رفتن به ترکیب سه دفاعه برای 
تغییرات تیمی بود که پایه آن در حملات استفاده 

از مناطقی از زمین به نام نیم فضاهاست.
 Half space libero  ِمفهوم

به  نیاز  هم  نیم فضا  از  استفاده  اما 
ابزار خود را دارد. در حال حاضر بدلیل 
ساخت بازی از زمین خودی چه در ترکیب 

چهار نفره و چه در چینش سه نفره، اهمیت 
مدافعان وسط و کناری در فوتبال روز 

دنیا زیادتر شده و دلیل اصلی هم 
استفاده از فضاهایی است که در 

بالا توصیف کردیم. حتی بدلیل 
اهمیت پیدا کردن مناطقی به 
 )half space( نام نیم فضاها

زمین  تا  زمین خودی  از 
از بازیکنان  حریف 
کناری با قابلیت 

بالا در فوتبال 

مدرن اروپایی در جای دفاع میانی در ترکیب سه دفاعه 
هم استفاده می شود که واژه half space libero را به 
آن اطلاق می کنند. بازیکنانی که توانایی لمس توپ 
و دوندگی بالا در کانال نیم فضاهای مابین زمین 
خودی و زمین حریف را با توان بالا دارند، بنابراین 
قابلیت شکل دادن به بازی در فاز تهاجمی هم به 
مدافعان  مورد  در  آن هم  می شود،  سپرده  آن ها 
میانی در ترکیب سه دفاعه و مدافعان کناری در 
فوتبال  در  فضا  این  اهمیت  چهار دفاعه.  چینش 
روز دنیا به حدی است که مربیان صاحب سبکی 
چون پپ گواردیولا و یورگن کلوپ و حتی آنتونیو 
کونته و سیمونه  اینزاگی که با ترکیب های 
زیر  تیم های  سه دفاعه  و  چهاردفاعه 
زمین حاضر می شوند،  در  آن ها  نظر 
مشترکا از چنین بازیکنانی در این 
موفقیت  و  بازسازی  برای  فضا 
بررسی  البته  می برند.  بهره  تیم 
بازیکنان  این سبک  تحلیل  و 
با  آنها  بکارگیری  نحوه  و 
و   )XT( همچون  مباحثی 

)XA( انجام می گیرد.

مدافعان پرسپولیس و چینش احتمالی سه دفاعه
هر چند در فوتبال روز دنیا مربیان با ایده به سمت 
بازیکنان کناری برای استفاده در این پست رفته اند، 
بازیکنان  به  حتی  را  شرح وظایف  این  می توان  اما 
بیشتری  انعطاف پذیری  قابلیت  که  میانی  دفاع 
دارند  هم سپرد. بخصوص در تیم هایی که بضاعت 
نفراتی انها و قابلیت های آنها اجازه چنین فعالیتی 
مرتضی   فرجی،  فرشاد  علی  نعمتی،  می دهد .  را 
پورعلی گنجی و گئورگی گولیسانی، هر کدام دارای 
فضای  در  دوندگی  حمل توپ،  در  بالا  توانایی های 
تعریف شده بین تیم خودی و حریف و بازیسازی 
را دارند. بخصوص فرشاد فرجی و علی  نعمتی که 
حیث  این  از  و  کرده اند  بازی  هم  کناره ها  در  قبلا 
آشناتر با چنین وظایفی هستند. برای پرسپولیسی 
که فصل گذشته را با سه دفاع استارت زد، در لیگ 
بیست و دوم، ابزار استفاده از این چینش به نظر بیش 
از پیش آماده است، البته بشرطی که قابلیت های 
در  و  برود  بالاتر  مراتب  به  آنها  تمرکز  و  مدافعان 
طول زمان آنها بیشتر با شرح وظایف خود در جریان 
بازی ها آشنا شوند و صد البته اگر مربیان برای آن ها 

این  تعاریف را ایجاد کنند.

ابزارِ فراهم و الزامِ ایجاد شرح وظایف؛

می شود؟ سه دفاعه  یحیی  پرسپولیسِ 

کتیک ه �ت
گ

ایست�

»سیاست« و »ورزش«؛

یک هدف در دو جریان متفاوت 
فوتبال قلمرویی است که اشتیاق دارد بر تمام دنیا 
مرز های  تمام  توانسته  صنعت  این  کند.  حکومت 
غیرقابل نفوذ را فتح کرده و از کوچکترین اجتماعات 
تا میز کنگره ها و مجالس را به خود مشغول سازد. 
با تمام این تفاسیر فوتبال خود را مبرا از هر گونه 
قوانین  و  دانسته  سیاسی  و  اجتماعی  مناسبات 

خاص خود را ارائه می دهد. 
بسیاری از سیاستمداران بزرگ دنیا و جمعیت کثیری 
از فعال اجتماعی فوتبال را راهی برای نزدیک کردن 
خود به مردم دانسته و با سرمایه گذاری در این مقوله 
راه صدساله را یک شبه پیموده اند. سیلویو برلوسکونی 
سیاستمدار ایتالیایی مالک باشگاه بزرگ آث میلان 
از دولتمردان در قالب هوادار و یا  و بسیاری دیگر 
مالک و یا عضویت در مدیریت باشگاه ها، پر رنگ تر 
از همیشه در منصب خود فعالیت کرده اند. با این 
وصف نباید از تاثیرات انکار ناپذیر فوتبال در تمام 
ابعاد جامعه از یک واحد کوچک خانواده گرفته تا 
بزرگترین اجتماعات و تصمیات سیاسی و اجتماعی 
به سادگی گذشت. همین خصیصه نیز باعث گردید 
ستاره هایی چون مارادونا و پله و امثالهم در مورد 
معضلات جوامع عکس العمل نشان بدهند و حتی 
به  مجبور  فوتبال  تاثیر  تحت  دولت ها  از  بسیاری 

تغییر سیاست های خود بشوند.
فوتبال در ایران بعد از اینکه توسط پرتغالی ها رواج 
یافت و از حوالی دهه چهل به بعد همه گیر گردید، 
نقش حساس خود را در اجتماعات و روابط مناطق 
سیاست  و  اقتصاد  در  اواخر  این  و  ایران  گوناگون 
از  بسیاری  است که  پیشرفته  تابدانجا  و  کرده  ایفا 
دولتمردان در مورد فوتبال اظهارنظر کرده و بسیاری 
اجتماع  درشت  و  ریز  مسایل  نیز  فوتبالیست ها  از 
را مورد انتقاد قرار داده اند. اما آنچه در این بین در 
اجتماع  و  فوتبال  رابطه ی  در  جهان  حتی  و  ایران 
حتی  و  کم رنگ  سیاست  با  آن  ارتباط  چگونگی  و 
فراموش گردیده، این است که این دو مقوله و در 
بُعد کلان آن سیاست و ورزش یک هدف را در دو 
به  فوتبال  می کنند.  دنبال  متفاوت  کاملا  جریان 

سعادت هوادارانش می اندیشد و در تلاش است که 
ناهنجاری های اجتماعی را در خود حل کرده و شور 
و شعف را جایگزین ضعف و ناامیدی کند و سیاست 
اتخاذ تصمیمات  با  را  امنیت مردمانش  دارد  قصد 
آن  نهایت  و  غایت  امنیتی که  کند،  تامین  درست 

شادی و آرامش جامعه است.
در حقیقت آنچه فوتبال می گوید، سیاست درک  می کند 
و آنچه سیاست در نظر دارد در فوتبال نهفته است. 
فوتبال دریچه ای فراگیرتر از سیاست به روی مردمان 

برای  پتانسیل  این  از  دارد  قصد  سیاست  و  بازکرده 
رسیدن به هدف خود استفاده کند و ضمن تضمین 
اعتماد مردم، موجودیت قلمروی خود را حفظ نماید. 
از فوتبال و  باید گفت؛ جدایی سیاست  این حال  با 
فوتبال از سیاست تا حدودی انکارناپذیر گردیده و حتی 
نهادی چون فیفا که مدعی جدایی این دو مقوله است، 
در بسیاری از موارد تابع سیاست شده و تصمیمات 
سیاسی می گیرد. در نقطه مقابل تمام افرادی که در 
فوتبال فعالیت دارند، اعم از بازیکن، مربی، کارشناس، 
پیشکسوت و رسانه های فعال در حوزه فوتبال و حتی 
ورزش سعی دارند نسبت به مقوله ای که مستقیم یا 
غیرمستقیم با آن مرتبط هستند، واکنش نشان داده 
و گاهی دایره این اظهار نظر از تعریف ورزشی خود 
خارج شده و تبعات خاص خود را در پی دارد. تقاطعی 
که سیاست چراغ قرمزش را روشن می کند و فوتبال 
بی صبرانه منتظر سبز شدن چراغی است که آنچه به 

تعبیر خود درست می داند را ارائه بدهد. 

بد نیست به فعالیت های سیاسی چند فوتبالیست 
-مهاجم  روماریو  بیاندازیم:  نگاهی  دنیا  معروف 
 ۲۰۱۰ سال  برزیل-  فوتبال  دور  چندان  نه  سال های 
از اعضای حزب  به عنوان یکی  وارد سیاست شد و 
حضور  کشور  این  مجلس  در  برزیل  سوسیالیست 
پیدا کرد. کالادزه -مدافع گرجستانی- در اکتبر سال 
۲۰۱۲ به نمایندگی از حزب دموکرات کشورش وارد 
پارلمان شد و به عنوان وزیر توسعه منطقه ای دولت 
و  شد  سیاست  وارد  نیز  پاولیوچنکو  شد.  منصوب 
آرا  انتخابات شورای شهر استاوروپول ۶۳ درصد  در 
را کسب کرد. مارک ویلموتس -سرمربی اسبق تیم 
وارد  پروژه های ورزشی  با هدف توسعه  ایران-  ملی 
مجلس کشورش شد اما ۲ سال بیشتر دوام نیاورد و 
به دلایلی از کار خود استعفا داد. شوچنکو به حذب 
ژورژ  پیوست.  اوکراین  دموکرات کشورش  سوسیال 
لیبریا  کشورش  جمهوری  ریاست  انتخابات  در  وآ 
فقدان  و  کم  تحصیلات  دلیل  به  اما  کرد  شرکت 
تجربه سیاسی کافی و البته شهروند فرانسه بودن در 

انتخابات شکست خورد.
قدر مسلم اینکه فعالیت های سیاسی و اظهارنظرهای 
انتقادی بعضی از اهالی فوتبال را باید طبیعی مردان 
و زنانی بدانیم که ارتباط مستقیمی با جمعیت کثیر 
هواداران خود دارند. این مقوله تقریبا نوین مورد اقبال 
جوامع نیز واقع شده و لازم است توسط دولتمردان 
رفتار سیاسی  که  داده شود  به سمت وسویی سوق 
قوانین  مطابق  را  خود  مطبوع  جامعه  اجتماعی  و 
موضوعه کشور کرده و از طرفی از این پتانسیل بالا 
و انکارناپذیر در جهت احقاق حق سرزمین تابعه در 
برابر دیگر جوامع بهرمند شد. حضور ورزشی های ایده 
پرداز و باسواد در سیاست تا حدودی ضروری و غیر 

قابل انکار است.
باید بیاد داشته باشیم که فوتبال و سیاست در دو 
خود  فرد  به  منحصر  خصوصیات  با  و  موازی  خط 
منفعتی  دو  این  اتصال  نقطه  هستند.  حرکت  در 
است که در نهایت به جامعه زیر مجموعه فوتبال و 
سیاست خواهد رسید. مرز و نقطه اتصالی که لازم 
است به دقت شناسایی و صیانت شده تا از مرحله 
دوری  مرسوم  تنش های  از  و  برسد  اثبات  به  انکار 
کند. مقوله ای که در نهایت فوتبال و حاکمیت را در 

خدمت جامعه قرار خواهد داد.

حسن صانعی پور

امیر کریمی

باید بیاد داشته 
باشیم که فوتبال و سیاست 

در دو خط موازی و با خصوصیات 
منحصر به فرد خود در حرکت هستند. 
نقطه اتصال این دو منفعتی است که 

در نهایت به جامعه زیر مجموعه فوتبال 
و سیاست خواهد رسید. مرز و نقطه 

اتصالی که لازم است به دقت شناسایی 
و صیانت شده تا از مرحله انکار به 

اثبات برسد و از تنش های 
مرسوم دوری کند. 
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